
Hodnocení dotazníků o stavu a rozvoji školy v r. 2023 na ZŠ Čerčany 
 
 

V říjnu 2023 skončila anonymní anketa o ZŠ Čerčany. Smyslem ankety byla společná snaha 
obce Čerčany a vedení ZŠ Čerčany zmapovat prostředí a stav školy, za účelem zlepšení v různých 
oblastech činnosti. Bylo získáno 230 odpovědí respondentů, což není statisticky vůbec málo.  

Zároveň nám dovolte všem poděkovat, kteří věnovali svůj čas a úsilí k vyplnění dotazníků. 
Moc si ceníme poznámek, připomínek, návrhů a nápadů, které jsme z dotazníků získali.  

Hlavním smyslem je, že právě s těmito podněty se bude škola v budoucnu snažit pracovat a 
vylepšovat, co půjde, dle možností provozu školy, v přiměřeném časovém plánu a samozřejmě 
v neposlední řadě v úzké součinnosti se zřizovatelem, s vedením obce.  

Příkladem uvedení jednoho z podnětů do praxe je koordinovaná regulace dopravy v ul. 
Sokolské před školou, každé ráno před začátkem vyučování. Od 1. 1. 2024 jsme touto činností pověřili 
jednoho zaměstnance školy. Již po několika dnech, i týdnech jsou reakce jen kladné, a hlavně 
opravdu celá situace přispěla k celkově vyšší bezpečnosti zejména pro děti, ale i pro ostatní účastníky 
dopravní situace v době před začátkem vyučování. Zároveň Vás tímto všechny žádáme i do budoucna 
o plné respektování pokynů při regulaci dopravy.  

Dalším významnějším podnětem byla informace o možných projevech šikany v určitých 
ročnících. Vše bylo okamžitě prověřeno, proběhly cílené screeningy, včetně vyhodnocení externím 
školním poradenským centrem, máme za sebou práce a rozbory s třídními kolektivy. Šikana se 
nepotvrdila. Přesto neupadáme do klidu, ale navážeme na úspěšné činnosti v rámci prevence, jako v 
uplynulém školním roce. Je vhodné, aby tyto aktivity byly prováděny externě a kontinuálně. V tuto 
chvíli máme nastavenou spolupráci v tomto směru, s každým třídním kolektivem minimálně jednou až 
dvakrát ročně, s písemným výstupem a rozborem stavu v daném kolektivu. Tímto způsobem můžeme 
rychle reagovat na potenciální problémy a zajistit, že školní prostředí zůstane bezpečné a podpůrné 
pro všechny žáky. Nepodceňujeme to. Pokud nám bude k tomu chtít někdo něco navíc sdělit, jsme 
připraveni naslouchat. 
V tuto chvíli již pracujeme na zlepšení (upgrade) našich webových stánek. Stejně tak jsou v běhu 
některé změny ve školní jídelně atd. Všechny tyto změny jsou dalšími kroky směrem k modernizaci a 
zlepšení služeb poskytovaných školou. A vycházíme z dotazníkového šetření. Jak bylo zmíněno, 
některé věci lze realizovat hned, jiné budou realizovány s nějakým časovým odstupem, podle 
možností. Věříme, že tento směr pomáhá vytvořit realistická očekávání mezi všemi zainteresovanými 
stranami. 
 Závěrem, doufáme, že vyhodnocení dotazníků a přístup ke zlepšování prostředí v ZŠ Čerčany 
působí důvěryhodně a je považováno za adekvátní a transparentní. Snažíme se využít získané 
informace k identifikaci klíčových oblastí, které vyžadují pozornost a potřebují zlepšit. Celkově věříme, 
že díky jasnému plánu na zlepšení školního prostředí i vazeb žák-škola-rodina jsme schopni a ochotni 
reagovat na potřeby komunity a školství v Čerčanech a okolí. Děkujeme. 
  
        Za ZŠ Čerčany, vedení školy 
 


